
 

 

 

 

SCHRIFTELIJKE VRAAG    18.079361 
Artikel 32 Reglement van orde voor de vergaderingen 

en andere werkzaamheden van de Raad

 

Schriftelijke vraag aan ☐ het college van burgemeester en wethouders  ☒ de burgemeester 

 

Onderwerp: Aandacht voor de problematiek van ondermijning t.b.v. (agrarische) ondernemers 

 

Op 20 juni jl. berichten Trouw en NOS dat 15 procent van de boeren in Nederland wordt benaderd 

door criminelen met de vraag of zij leegstaande gebouwen op hun erf willen verhuren. In het zuiden 

van het land zou dat percentage zelfs op 20 tot 60 procent liggen. Het is voor het eerst dat landelijk 

onderzoek naar dit probleem is gedaan.  

In Brabant is er vorig jaar al onderzoek  gedaan door Omroep Brabant waaruit bleek dat 210 agrariërs 

benaderd waren en waarop 123 gereageerd hebben. Hier uit volgde in medio 2017 de conclusie dat 1 

op de 8 Brabantse boeren benaderd was door drugscriminelen. Medio 2018 zou deze verhouding 

wellicht al hoger kunnen liggen. 

 

Het is daarom aannemelijk dat de gemeente Uden deze dans niet ontspringt en dat ook bij ons dit 

soort praktijken onder de radar plaats vinden. Ook zullen criminelen zich waarschijnlijk niet alleen 

beperken tot het benaderen van boeren. Ook andersoortige ondernemers die in het bezit zijn van 

leegstaande panden kunnen met deze problematiek kampen.  

 

De fractie van Gewoon Uden maakt zich zorgen over de gevaren van deze ontwikkelingen voor de 

gemeente Uden en heeft daarom de volgende vragen aan de burgemeester: 

 

1. Er is een verband aangetoond dat door oplopende leegstand van panden en penibele  

financiële situaties er meer (agrarische) ondernemers worden benaderd door criminelen. 

Heeft de gemeente een rol in het tegengaan van leegstand panden van (agrarische) 

ondernemers? Zo ja, hoe wordt daar in Uden vorm aangegeven?  

En welke rol vervult de provincie m.b.t. deze problematiek? 

 

2. Wat voor voorlichting/hulpverlening is er in het verleden én wordt er in de toekomst door de 

gemeente Uden (wellicht in samenwerking met politie, provincie en andere instanties) 

geboden aan (agrarische) ondernemers die het risico lopen om in aanraking te komen met 

ondermijning? 

 

3. Wellicht aansluitend aan vraag 2, maar de fractie van Gewoon Uden zou de burgemeester 

willen verzoeken om op korte termijn een bijeenkomst te organiseren ((wellicht in 

samenwerking met politie, provincie en andere instanties) om (agrarische) ondernemers te 

informeren  over de ontwikkelingen op het terrein van ondermijning, over alle risico’s van 

dien én over de handvatten die er zijn om ondermijning waar mogelijk te voorkomen en/of te 

melden als het zich aandoet. 

 

4. Tenslotte verzoekt de fractie van Gewoon Uden de burgemeester om de gemeenteraad op 

korte termijn te informeren over het beeld van ondermijning in onze gemeente voor wat 

betreft de stand van zaken, de aanpak en de risico’s die ondermijning met zich meebrengt. 

 

 

https://www.trouw.nl/samenleving/vijftien-procent-van-de-boeren-wordt-benaderd-door-criminelen~ab37011f8/
https://nos.nl/artikel/2237382-15-procent-van-de-boeren-wordt-benaderd-door-criminelen.html
https://nos.nl/artikel/2180704-1-op-de-8-brabantse-boeren-benaderd-door-drugscriminelen.html
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Ondertekening: 

Datum indiening : 27-6-2018  

Fractie : Gewoon Uden  

Naam indiener : Leon Deijnen  

Einddatum: 27-7-2018 

Id.nr. iBabs: 75 

 

 

 

 

 

ANTWOORD OP SCHRIFTELIJKE VRAAG 

Artikel 32 Reglement van orde voor de vergaderingen 

en andere werkzaamheden van de Raad

 

Antwoord door:  ☒ college van burgemeester en wethouders van Uden  ☐ burgemeester 

Datum: 10-7-2018 

Antwoord: 

Vraag 1. 

Er is een verband aangetoond dat door oplopende leegstand van panden en penibele financiële 

situaties er meer (agrarische) ondernemers worden benaderd door criminelen.  

Heeft de gemeente een rol in het tegengaan van leegstand panden van (agrarische) 

ondernemers? Zo ja, hoe wordt daar in Uden vorm aangegeven?  

En welke rol vervult de provincie m.b.t. deze problematiek? 

 

Antwoord    

De provincie Noord-Brabant, Brabant Advies en  Stimulus Programmamanagement hebben de 

handen ineen geslagen, in samenspraak met 20 Brabantse gemeenten om iets aan de 

leegstand te doen. Hiervoor is een zogenaamde 'VAB-Impuls' in het leven geroepen. VAB staat 

voor 'vrijgekomen agrarische bebouwing'. De VAB-Impuls is bedoeld voor alle agrariërs die in 

onderneming gestopt zijn, maar die nog wel een agrarische bestemming hebben. Kortom: lege 

stallen en schuren met een agrarische bestemming, waar geen agrarische activiteiten meer 

uitgevoerd worden. De impuls omvat het opzetten van een kennisplatform en een 

voucherregeling. Met de voucherregeling kunnen eigenaren een beroep doen op deskundigen 

van VAB-Impuls. Zij ondersteunen en adviseren de eigenaar bij het nemen van een beslissing 

over sloop of herbestemming. Voor de eerste tranche van de voucherregeling stelt de 

provincie € 300.000 beschikbaar. Daarmee kunnen naar verwachting 80 tot 100 eigenaren 

worden geholpen.  Voor meer informatie zie www.vabimpuls.nl. De gemeente Uden past deze 

https://www.brabant.nl/sitecore/service/notfound.aspx?item=web%3a%7bF7F03169-BD31-4F9C-967F-EF0305F67929%7d%40nl
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regeling ook actief toe en heeft het beleid geactualiseerd. 

Vraag 2.  

Wat voor voorlichting/hulpverlening is er in het verleden én wordt er in de toekomst door de 

gemeente Uden (wellicht in samenwerking met politie, provincie en andere instanties) geboden 

aan (agrarische) ondernemers die het risico lopen om in aanraking te komen met 

ondermijning?  

 

Antwoord: 

Voor de eigenaren en huurders van vastgoed op de bedrijventerreinen in Uden, Volkel en 

Odiliapeel is er een awareness bijeenkomst georganiseerd (2016). Dit is gebeurd in 

samenwerking met de SBBU, de Industriële Kring Uden en een vertegenwoordiger van de 

makelaars uit Uden voor dit soort vastgoed. 

De avond is georganiseerd door de gemeente, Het RIEC ( Regionaal Informatie en Expertise 

Centrum)  en de Politie. Zij hebben een presentatie verzorgd over ondermijning, de werkwijze 

van criminelen, de risico’s die men loopt en hoe te acteren.     

Gezamenlijk met de Politie, energiebedrijf Enexis en de gemeente zijn er verschillende 

integrale controledagen gehouden en ad hoc controles op basis van meldingen en signalen. 

 Later is dezelfde bijeenkomst in samenwerking met de ZLTO georganiseerd voor hun leden en 

belangstellen uit het buitengebied. Hierbij is ook deze opzet gehanteerd. Het RIEC en de 

gemeente hebben deze avond verzorgd.    

  

Vraag 3.  

Wellicht aansluitend aan vraag 2, maar de fractie van Gewoon Uden zou de burgemeester 

willen verzoeken om op korte termijn een bijeenkomst te organiseren ((wellicht in 

samenwerking met politie, provincie en andere instanties) om (agrarische) ondernemers te 

informeren over de ontwikkelingen op het terrein van ondermijning, over alle risico’s van dien 

én over de handvatten die er zijn om ondermijning waar mogelijk te voorkomen en/of te 

melden als het zich aandoet.  

 

Antwoord: 

Het is een goede zaak om de awareness  weer op te frissen bij onder anderen (agrarische) 

ondernemers en vastgoedeigenaren., mede gele t op de actualiteit.  

We plannen een  nieuwe informatieavond in het laatste kwartaal van 2018. Dit doen we in 

samenspraak met betrokken partijen, zoals ZLTO, SBBU, Industriële Kring en mogelijk ook de 

provincie. We bekijken ook de mogelijkheden om (gelijktijdig) voor de gemeente Landerd deze 

bijeenkomsten te houden  
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Vraag 4.  

Tenslotte verzoekt de fractie van Gewoon Uden de burgemeester om de gemeenteraad op 

korte termijn te informeren over het beeld van ondermijning in onze gemeente voor wat 

betreft de stand van zaken, de aanpak en de risico’s die ondermijning met zich meebrengt.  

 

Antwoord: 

Op 19 september  is een Veiligheidsavond gepland. De raad wordt dan geïnformeerd over 

meerdere onderwerpen van Veiligheid, waaronder ondermijning.    

In dat kader wordt u erop attent gemaakt dat onlangs het jaaroverzicht ondermijning  Maas en 

Leijgraaf 2017 (acht gemeenten) aan de raad is gezonden. Dit overzicht  geeft een beeld over 

de aanpak en resultaten in dat jaar. 

Vermeldenswaardig is verder dat op 8 juni in heel Noord-Brabant, Zeeland en Limburg vanuit 

een overkoepelend project preventieve en repressieve acties zijn gehouden in het agrarisch 

buitengebied. Ook in  Maas en Leijgraaf zijn er door gemeenten, politie, Belastingdienst en OM 

controles verricht en flyers uitgedeeld in het agrarisch buitengebied.  

Tenslotte: mogelijk gaan  de acht Maas en Leijgraaf-gemeenten bezien wat de mogelijkheden 

zijn om een gezamenlijk en integraal (handhavings-)project te starten op leegstand in het 

buitengebied. De provincie heeft zowel ambtelijk als bestuurlijk steun en financiële middelen 

toegezegd voor een dergelijk project.  

 

 

 

 

 


